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Algemene beschouwingen PvdA-Eemnes bij de Kadernota 2020-2023 
 

Eemnes is nooit af!  
 
In de inleiding van de kadernota wordt gememoreerd dat er de afgelopen jaren veel is 
veranderd in Eemnes. Er zijn veel zaken gerealiseerd en dat zien wij als progressieve partij 
graag, maar Eemnes is nooit af. Stilstand is achteruitgang en er wachten ons nog vele 
uitdagingen  de komende jaren.  
 
De vergrijzing is ook in ons dorp een zaak waar we op in moeten spelen. Daarom willen we als 
PvdA dat er snel meer passende en betaalbare woningen voor senioren in Eemnes komen. Dat 
bevordert ook de doorstroming, waarmee weer huizen voor jonge gezinnen vrij komen.  
 
Duurzaamheid en de energietransitie zijn belangrijke thema’s. Eigenlijk zouden die ook als 
apart onderdeel bij de behandeling van de Kadernota naar voren moeten komen. We zijn als 
PvdA van mening dat Eemnes een voortrekkers rol moet blijven vervullen en verwachten daar 
van de gemeente een nog actiever rol in. Dat zullen we middels een motie onderstrepen.  
 
De multiculturele samenleving is zo langzamerhand een beladen term geworden. Niet voor 
ons. Eemnes moet een gastvrij dorp zijn en blijven, waar niet alleen ruimte is voor andere 
culturen, maar ook voor jong en oud, arm en rijk. We willen niet dat Eemnes, zoals sommige 
van onze buurgemeenten, verwordt tot een reservaat voor rijke senioren. Eemnes moet 
Eemnes blijven. Daarom blijven wij hameren op een eerlijke verdeling van de woonruimte en 
ruimhartige sociale voorzieningen.  
 
De arhi-procedure in Noord-Holland is beëindigd. Dat brengt rust in de BEL-tent, maar 
betekent niet dat we achterover kunnen leunen. De BEL-organisatie verdient de komende 
jaren extra aandacht.  
 
Ronde 1: Sociaal domein 
 
Als PvdA hechten we aan een goed sociaal beleid. Wat ons betreft betekent dat dat de 
gemeente een luisterend oor heeft voor mensen die in de knel zitten en zich als een 
ruimhartige dienstverlenende organisatie opstelt. De huidige praktijk wijkt daar nog te vaak 
van af. Nog te veel horen we dat mensen van het kastje naar de muur worden gestuurd en de 
weg kwijtraken in de wirwar van regelingen en toeslagen. Voor ons is duidelijk dat hier vooral 
bij de HBEL organisatie nog een cultuurverbetering nodig is. Ook blijft er door deze problemen  
nog te veel geld op de plank liggen dat nou juist bedoeld is om de zwakkeren in de 
samenleving een steuntje in de rug te geven.  
Er is echter ook goed nieuws. Het Jeugd- en gezinsteam, de Goede Buren en vooral onze 
budgetcoach doen goed werk.  Dat netwerk houden we graag in stand en dat mag ook iets 
kosten.  In de kadernota wordt op pagina 24 t.a.v. inburgering gesteld dat we niet voor de 
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minimale variant gaan. Dat ondersteunen we van harte.  
Toch blijft er voor ons nog wat te wensen over. Veel van de toeslagregelingen beperken zich 
tot bepaalde leeftijdsgroepen, meestal kinderen. Bijvoorbeeld op het gebied van sport. Wat 
ons betreft mogen ook volwassenen met een kleine beurs geholpen worden om actief aan 
sport te doen. Daarom dienen we een motie in om ook daarvoor een bescheiden budget 
beschikbaar te stellen.  
 
De gemeente Eemnes geeft nog niet het goede voorbeeld als het gaat om kansen bieden aan 
mensen die vallen onder de participatiewet. Dat kan beter. Wij zijn voorstander van de inzet 
van job coaches, samenwerking met de Tomingroep en het werkgeversservicepunt. Daaraan 
dient extra de komende jaren extra aandacht te worden besteed.  
De PvdA pleit ervoor om samen met de Eemnesser werkgevers initiatieven te ontplooien om 
de lokale werkgelegenheid te bevorderen. Verder willen we dat er scherp op toegezien wordt 
dat budgetten die vanuit de HHT-gelden (huishoudelijk hulp) en aanvullende subsidies zijn 
vrijgemaakt voor werkgelegenheid daadwerkelijk leiden tot tastbare resultaten en niet op 
gaan aan bureaucratie en financiering van de “werkgelegenheidsindustrie.”    
Voor de PvdA is ‘zeker zijn van inkomen’ een belangrijk item. Mee kunnen doen is een 
voorwaarde voor persoonlijk welbevinden en sociale samenhang. De PvdA pleit voor een 
ruimhartiger minimabeleid zodat iedereen die moet leven van het sociaal minimum ook mee 
kan doen. Wij pleiten ervoor  de grens voor recht op een minimavoorzieningen te verhogen van 
110 naar minimaal 120%  van het sociaal minimum.  
 
 
Ronde 2: Ruimte, wonen, openbaar gebied 
 
In mijn inleiding memoreerde ik al dat er al veel veranderd is in Eemnes en ook veel in gang is 
gezet. Ik noem het Huis van Eemnes en de aanstaande reconstructie van de Wakkerendijk. We 
hopen ook dat de nieuwe invulling van de terreinen van de De Hilt, de Hink Stap Sprong en de 
bibliotheek snel op stoom komt. Voor ons staat voorop dat er daar een inhaalslag gemaakt 
moet worden met betaalbare woningen voor jongeren en senioren. Deze locaties bieden daar 
een uitgelezen kans voor.  
 
We hebben ook nog andere wensen: Ons dorpshart kan  beter. Met de herbestemming van het 
Rabobank gebouw verdient ook de Braadkamp een facelift in combinatie met een verbetering 
van de kruising met de Laarderweg. Maak er een plein van waar het fijn is om te zijn. Misschien 
is er ook nog wel een mogelijkheid voor een horecagelegenheid nu ons dorpscafé gaat sluiten. 
We zien voorstellen  van het college graag tegemoet.  
 
 Het beheer van de openbare ruimte kan ook beter. Daar is eerder al een groenplan voor 
opgesteld. We vragen ons echter af of de nu ingeslagen weg de juiste is. Een verhoging van 
75% van het budget neemt structureel een forse hap uit begroting . Uitbesteden via een 
Europese aanbesteding brengt risico’s met zich mee op het gebied van continuïteit en 
kwaliteit. Ook missen we een visie richting een meer ecologische aanpak gericht op 
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biodiversiteit. Dat is toch ook een beleidsuitgangspunt en Eemnes is niet voor niets een bij-
vriendelijke gemeente. We zullen daarom op dit punt een motie indienen.  
 
We zijn er een groot voorstander  van dat er samen met onze inwoners wordt vooruitgekeken 
naar de verdere toekomst van Eemnes. Een omgevingsvisie is een uitstekend instrument voor. 
Dit is een belangrijk punt uit het coalitieakkoord en er is ook budget voor gereserveerd. We zijn 
minder blij met de opmerkingen op pagina 19 van de kadernota. De focus zal in 2020 liggen op 
de organisatorische en ICT-implicaties. Dat is ongetwijfeld ook nodig, maar wat de PvdA 
betreft gaan we ook al in gesprek met onze inwoners zodat we uiterlijk liefst al in 2021 een 
omgevingsvisie kunnen vaststellen.  
 
Ronde 3: Algemeen financieel beeld en belastingen 
 
Het financiële beeld in de gemeente Eemnes is nog goed, maar met het wegvallen van de 
precariobelasting en de tegenvallers uit de Mei-circulaire wordt het beeld wel somberder.  
We zullen de komende jaren slim maar wel solide met geld om moeten blijven gaan. De 
suggestie om snel veel huizen te bouwen om veel geld te verdienen wijzen we af. Wat ons 
betreft zou de focus ook liggen op betaalbare woningen en niet zoals eerder op nog meer 
villa’s om snel geld mee te verdienen. Dat zou ook een ad hoc oplossing zijn voor een 
structureel probleem.  
Liever zoeken we het in het beheersen van de kosten. Daarbij moet voor wat het sociaal 
domein betreft gedacht worden aan preventie en maatwerk. We hebben al een voorstel 
gedaan om ook de kosten van het groenbeheer te beperken.  Ook liggen er o.i. nog 
besparingsmogelijkheden bij het ambtelijk apparaat. Ik kom daar nog op terug.  
De belastingdruk is in Eemnes niet onevenredig hoog en dat houden we graag zo. Uiteraard 
blijven we het afschaffen van de hondenbelasting bepleiten.  
 

Ronde 4: Overige zaken 
 
Duurzaamheid 
Zoals gezegd vinden we dat deze kadernota niet de aandacht besteedt aan duurzaamheid die 
het verdient. Voor de PvdA blijft dit een speerpunt. Niet dat we iedereen de gordijnen willen 
injagen met te ambitieuze en kostbare plannen. We verwachten echter wel een actievere rol 
van de gemeente. Daarom dienen we ook daarvoor een motie in. Eerder is al een 
klimaatcoördinator aangesteld door de gemeente, maar die heeft niet de rol die we nu voor 
ogen hebben. wij willen graag dat individuele burgers echt geholpen worden met het 
verduurzamen van hun woning en niet alleen verwezen worden naar websites.   
 
Bestuur 
De BEL-organisatie blijft zorgen baren. Regelmatig  klaagt ons bestuur over de beperkte 
beschikbare capaciteit en maant ons om niet te ambitieus te zijn. Sommige processen duren 
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erg lang of verzanden geheel. De cultuurverandering naar een dienstverlenende organisatie 
verloopt moeizaam. Het blijkt  moeilijk om gekwalificeerd personeel te binden of aan te 
trekken. Het budget is, vooral ook door externe inhuur, jaarlijks te krap.  
 
Duidelijk is dat een teruggang naar een eigen apparaat voor een kleine gemeente als Eemnes 
geen optie meer is. Omdat we gehecht zijn aan onze zelfstandigheid is ook opgaan in een 
groter geheel geen wens. Toch zullen er nu stevige keuzes moeten worden gemaakt om de 
kwaliteit van de ondersteuning en de dienstverlening  te verbeteren. Er wordt al lang gepraat 
over het uitbesteden van bepaalde taken  aan buurgemeenten. We hopen dat daar nu echt 
werk van wordt gemaakt.  
Een gedachte zou wat ons betreft ook kunnen zijn om elk college toch weer van een eigen staf 
met generalisten  te geven. Veel zaken kunnen dan o.i.  sneller worden afgehandeld omdat 
minder om capaciteit bij de BEL-organisatie of extern hoeft te worden gebedeld. Dat is dan 
alleen nog nodig voor specialistische ondersteuning en grotere projecten. We geven dit als 
suggestie aan het college mee.  
 
Ik memoreerde al dat we als PvdA geen voorstander zijn van versnelde woningbouw als 
verdienmodel voor de gemeente. Uiteraard is een toename van het inwonertal financieel 
interessant. Door natuurlijke groei kan natuurlijk ook. Bijvoorbeeld door het geboortecijfer 
omhoog te brengen.  Daarmee ga je ook nog eens de vergrijzing tegen. Als gemeente kunnen 
we dat stimuleren door het goede voorbeeld te geven. Daarom stellen we middels een motie 
voor om in de omgeving van de ijsbaan een ooievaarsnest op te richten.  
 
Al met al vindt de PvdA dat er in deze kadernota de juiste keuzes worden gemaakt om van 
Eemnes een nog fijnere woonplaats te maken dan het nu al is! 
 
 
Moties: 

 Motie Sport voor volwassenen  

 Duurzaamheidcoach  

 Ecologisch groenbeheer 

 Ooievaarsnest  
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